

學院紀事

EVENT HIGHLIGHTS



**8/29**

2018/2019學年開學典禮  
Opening Ceremony for Academic Year 2018/2019



AUGUST  
2018.8

SEPTEMBER  
2018.9



**8/23**

上海開放大學一行來訪  
Visit by delegation of Shanghai Open University



**9/8**

2018級澳門公共管理碩士專業學位研究生班開學典禮  
Opening Ceremony of Master of Public Administration (MPA)  
programme 2018

**9/28**

博彩監察協調局局長陳達夫走進理工校園

Visit of Mr. Paulo Martins Chan, Director of the Gaming Inspection and Coordination Bureau



OCTOBER  
2018.10

**10/11**

新疆教育行政管理幹部培訓班 2018年第一班開班儀式  
Opening Ceremony of the Training Programme for Xinjiang Education Administrative Cadres 2018 (Class 1)



**10/11**

香港學術及職業資歷評審局 (HKCAAVQ) 一行來訪  
Visit by delegation of HKCAAVQ

**10/15**

金沙中國總裁王英偉一行來訪  
Visit of delegation led by Mr. Wong Ying Wai, President  
of Sands China Ltd.



**10/24-25**

“國家意識與語言態度”學術研討會  
Academic Conference on “National Consciousness  
and Language Attitude”



**10/16**

社會文化司長譚俊榮視察澳門理工學院長者書院氹仔分校  
Visit of Dr. Alexis Tam, Secretary for Social Affairs and Culture, to  
Seniors Academy (ACS) Taipa



**10/24**

北京語言大學副校長張寶鈞一行來訪  
Visit of delegation led by Mr. Zhang Baojun, Vice President of Beijing  
Language and Culture University

**10/25**

阿威羅大學一行來訪  
Visit by delegation of Universidade de Aveiro



**10/26**

葡萄牙理工高等院校協調委員會主席Pedro Dominginhos一行來訪  
Visit of delegation led by Mr. Pedro Dominginhos, President of CCISP



**10/26**

“智慧城市的發展－由IPv6開始”研討會  
Seminar on “Smart City Development – Starting from IPv6 ”



**10/30**

東方葡萄牙學會主席Joaquim Coelho Ramos一行來訪  
Visit of delegation led by Dr. Joaquim Coelho Ramos, President of Instituto Português do Oriente (IPOR)

10/31

莫桑比克贊比西大學校長Nobre Roque dos Santos一行來訪  
Visit of delegation led by Dr. Nobre Roque dos Santos, Rector of  
Universidade Zambeze



NOVEMBER  
2018.11

11/5

山東建築大學一行來訪  
Visit by delegation of Shandong Jianzhu University



11/5

“中國及亞太地區對外葡語教學教材編寫”學術研討會  
Academic Seminar on Portuguese-Language Teaching Materials in  
China and Asia-Pacific Region

11/7

內地省市考試院及招生辦代表團來訪  
Visit by delegation of Admissions Office of Provincial  
and Municipal Examination Authorities in Mainland China



11/12

“傳承出新” 澳門非物質文化遺產展演開幕式  
Opening Ceremony of Macao Intangible Cultural  
Heritage Exhibition and Demonstration: Inheritance and Innovation



11/6

新疆教育行政管理幹部培訓班2018年第二班開班儀式  
Opening Ceremony of the Training Programme for Xinjiang  
Education Administrative Cadres 2018 (Class 2)



11/10-11

第17屆全澳英語演講大賽暨第24屆“21世紀杯”  
全國英語演講大賽澳門分區賽  
The 17<sup>th</sup> Macao-wide English Speech Contest & the 24<sup>th</sup> “21<sup>st</sup>  
Century Cup” National English Speaking Competition Macao  
Regional Contest

**11/14**

中國與葡語國家經貿合作論壇常設秘書處一行來訪  
Visit by delegation of Permanent Secretariat of Forum for Economic and Trade Co-operation between China and Portuguese-speaking Countries (GASPF)



**11/16**

2019年財政年度施政報告學術座談會  
Symposium on Report of the Government Policies for the Financial Year 2019



**11/15**

巴西教育部代表團來訪  
Visit by delegation of the Ministry of Education of Brazil



**11/21-22**

第10屆高等教育教與學質量保證創新與發展國際學術研討會  
The 10<sup>th</sup> Higher Education International Conference on Innovation and Developments in Teaching and Learning Quality Assurance



11/27

“澳門與近代中國”學術研討會  
Academic Seminar on “Macao and Modern China”



11/30

香港中文大學一行來訪  
Visit by delegation of the Chinese University of Hong Kong



11/29

“一國兩制” 高端論壇2018：“一國兩制” 在澳門的成功實踐與新時代展望  
“One Country, Two Systems” Advanced Forum 2018: Successful Practice of “One Country, Two Systems” Policy in Macao and its New Era Prospect

DECEMBER  
2018.12

12/13

大連市政協秘書長安旗一行來訪  
Visit of delegation led by Secretary-General An Qi of Dalian  
Committee of the CPPCC



12/31

意大利博洛尼亞大學副校長Paola Salomoni一行來訪  
Visit of delegation led by Prof. Paola Salomoni, Vice Rector of  
University of Bologna



12/6

“評估政府的理論、實踐與方法”研討會  
Conference on Assessing Theories, Practices and Methods of the  
Government



12/18

與國際葡語市場企業家商會合作協議書簽署儀式  
Signing Ceremony of Cooperation Agreement with International  
Lusophone Markets Business Association

JANUARY  
2019.1

1/7

英國劍橋貝爾教育總裁Catrin Diamantino一行來訪  
Visit of delegation led by Ms. Catrin Diamantino, CEO of Bell Educational Services



1/25

河北省教育廳及高校港澳台事務辦公室代表團來訪  
Visit of delegation from Hebei Education Department and Office for Hong Kong, Macao & Taiwan Affairs of Universities



1/5

2019開放日  
MPI Open Day 2019



1/24

經濟局局長戴建業主講“粵港澳大灣區與澳門經濟適度多元”  
專題講座

Keynote Speech on Moderately Diversified Economy in the Greater Bay Area and Macao, given by Mr. Tai Kin Ip, Director of Macao Economic Bureau

FEBRUARY  
2019.2

2/21

就業發展日2019  
MPI Careers Day 2019



2/28

教育部高等教育司司長吳岩一行來訪  
Visit by delegation led by Dr. Wu Yan, Head of the Higher Education  
Department of the Ministry of Education, PRC



2/14

澳門政府素質評鑑專家組一行來訪  
Visit of Quality Assurance Expert Team of the Macao SAR  
Government



2/26

《粵港澳大灣區發展規劃綱要》青年論壇  
Youth Forum on *Outline Development Plan for the Guangdong-Hong  
Kong-Macao Greater Bay Area*

MARCH  
2019.3

**3/9-17**

訪問葡萄牙波爾圖大學

A visit tour to the University of Porto, Portugal



**2/28**

歐盟口譯總司澳門培訓協調員Etelvina Gaspar一行來訪  
Visit of Ms. Etelvina Gaspar, expert of Directorate-General for  
Translation of the European Commission



**3/8**

中國與葡語國家經貿合作論壇常設秘書處  
葡語國家派駐代表一行來訪  
Visit by delegation of representatives of Portuguese-speaking  
Countries in GASPF

**3/14**

河北省政府代表團來訪  
Visit by delegation of the People's Government of Hebei Province



**3/22**

2019春季書香文化節開幕式  
Opening Ceremony of Macao Spring Book Fair 2019



**3/12 - 4/27**

第四屆理工商業藝術節  
The 4<sup>th</sup> MPI Arts Festival



**3/21**

與中國與葡語國家經貿合作論壇常設秘書處簽署關於“中葡葡中  
公文輔助翻譯系統”合作協議書  
Signing of Cooperation Agreement between MPI and GASPF on  
“Chinese-Portuguese/ Portuguese-Chinese Official Document  
Auxiliary Translation System”

APRIL  
2019.4

4/4

運輸工務司司長羅立文率12位局長出席

“青年與司長真情對話”活動

Mr. Raimundo Arrais do Rosário, Secretary for Transport and Public Works of the Macao SAR Government, with a delegation of 12 directors, attends the “Dialogue between the Youth and the Secretary”



4/11

嶺南師範學院代表團來訪

Visit by delegation of Lingnan Normal University



4/2

語言大數據聯盟2019年年會

LBDA Summit 2019



4/11

葡萄牙科英布拉大學信息工程系代表團來訪

Visit by delegation of Department of Informatics Engineering of University of Coimbra

4/12

青年與財政局局長真情對話  
Dialogue between the Youth and the Director of Financial  
Services Bureau



4/17

第十四屆中國高校葡語詩歌朗誦比賽  
The 14<sup>th</sup> Portuguese Poetry Recital Competition for Tertiary  
Education Institutions of China



4/12

河北省教育廳代表團來訪  
Visit by delegation of Hebei Education Department



4/16

《澳門理工學報》編輯委員會第八次全體會議  
The 8<sup>th</sup> Plenary Meeting of the Editorial Board of *Journal of Macao  
Polytechnic Institute*



4/17

“政協委員進校園”系列活動  
“CPPCC Members Visit to Campus” serial activity



4/17

美國駐港總領事館總領事Kurt W. Tong一行來訪  
Visit of delegation led by Mr. Kurt W. Tong, Consul General of U.S.  
Consulate General in Hong Kong



4/25

葡萄牙雷利亞理工學院院長Rui Pedrosa一行來訪  
Visit of delegation led by Prof. Rui Pedrosa, President of IPL

MAY  
2019.5

5/7

“澳門與抗日戰爭”史學論壇暨《抗戰時期澳門日誌》首發儀式  
Historical Forum on “Macao and the War of Resistance against Japan” cum Book Launching Ceremony of “Macao Journal during China's Resistance War Against Japan”



5/16

粵港澳大灣區葡語教學發展論壇  
Forum on the Portuguese Teaching Development in the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area



5/6

“創藝理工”新聞發佈會  
Press Conference on “MPI Art-Venture”



5/8

青島科技大學副校長呂萬翔一行來訪  
Visit of delegation led by Vice President Lu Wanxiang of Qingdao University of Science & Technology

5/22

暨南大學澳門校友會一行來訪

Visit by delegation of the Macao Alumni Association of Jinan University



5/24

“廿載慶回歸、傳承護理心”活動

Celebration of the 20<sup>th</sup> Anniversary of Macao's Return and Inheritance of Nursing Care



5/17

澳門海關關長黃有力走訪澳門理工學院與學生真情對話  
Mr. Vong Iao Lek, Director-General of the Macao Customs Service  
visiting MPI to communicate with students



5/23

中央人民政府駐澳門特別行政區聯絡辦公室主任傅自應率團來訪  
Visit of delegation led by Mr. Fu Ziyang, Director of the Liaison Office  
of the Central People's Government in the Macao SAR



5/29

2018/2019學年畢業典禮  
Graduation Ceremony for Academic Year 2018/2019

JUNE  
2019.6

6/5

江蘇省委常委郭文奇一行來訪

Visit of delegation led by Mr. Guo Wenqi, member of the Standing Committee of CPC Jiangsu Provincial Committee



6/3

中國社會科學院副院長高翔一行來訪

Visit of delegation led by Mr. Gao Xiang, Vice President of Chinese Academy of Social Sciences



6/6

長者書院畢業典禮

Graduation Ceremony of Seniors Academy

6/18

金斯頓大學一行來訪

Visit by delegation of Kingston University



6/24-7/5

第九屆會議傳譯研修班

The 9<sup>th</sup> Conference Interpreting Training Seminar



6/13

“總結‘一國兩制’成功實踐經驗，積極主動融入國家發展大局”學術研討會

Academic Seminar on “Summary of Successful Practice of ‘One Country, Two Systems’, Actively Integrating into National Development”



6/21

粵港澳三地高校智慧教育研討會

Guangdong-Hong Kong-Macao HE Intelligent Education Seminar

JULY  
2019.7

7/4

葡萄牙理工高等院校協調委員會代表團來訪  
Visit by delegation of the Portuguese Polytechnics Coordinating  
Council (CCISP)



7/10

第11屆ALICE三維編程比賽頒獎禮  
Award Ceremony of the 11<sup>th</sup> ALICE 3D Programming Contest



7/3-4

2019泛珠三角+大學生計算機作品比賽  
2019 Pan-Pearl River Delta Universities IT Project Competition



7/5

“藝城藝事”中葡藝術院校師生聯展開幕儀式  
Opening Ceremony of “Art City – Art Creations” Joint Exhibition for  
Teachers & Students of Chinese and Portuguese Arts Schools

7/16

第12屆亞太音樂教育研究論壇  
The 12<sup>th</sup> Asia-Pacific Symposium for Music Education Research



7/18

與中國（深圳）綜合開發研究院簽署合作協議  
Signing of Cooperation Agreement with China Development Institute



7/24

“第三屆世界中葡翻譯大賽”頒獎典禮及專家論壇暨  
《環球葡萄牙語》系列教材發行儀式  
Award Ceremony and Expert Forum of the “3<sup>rd</sup> World Chinese-Portuguese Translation Competition” cum Book Launching Ceremony of *Português Global*



7/12

第22屆書市嘉年華開幕式  
The 22<sup>nd</sup> Macao Book Carnival



7/17

澳門律師公會主席Jorge Neto Valente一行來訪  
Visit of delegation led by Mr. Jorge Neto Valente, President of Macao Lawyers Association



7/19

與廣東外語外貿大學簽署合作協議  
Signing of Cooperation Agreement with Guangdong University of Foreign Studies